
 

 

Spørsmål �l poli�kere fra Utdanningsforbundet Arendal, mai 2023 

 

1. Hvordan vil dere oppsummere perioden som har gåt?  
Hva er dere fornøyd med å ha fåt �l?  
Hva ønsker dere å prioritere videre? 

Arendal Ap: 

Vi har laget det vi kaller for en Arendalsstandard for skolene våre, som vi ønsker å jobbe 
videre med i perioden som kommer. Vår standard ligger som tilleggspunkter til arbeidet som 
skal gjøres i tiden fremover ref. sak om inkluderende praksis. Spes.ped og sak om 
inkluderende praksis er saker som våre folkevalgte har jobbet mye med i løpet av denne 
perioden, men vi ønsker å ytterligere spisse våre ønsker med konkrete tiltak. Vi er utålmodige.  

Vi er fornøyde med å ha rettet politisk og administrativ oppmerksomhet som utfordringer i 
skole og barnehage. Stilt kritiske og vanskelige spørsmål for å få frem et realitetsbilde, for å så 
kunne be om utredninger og saker som blant annet «inkluderende praksis- mindre 
spesialundervisning». Vi har kjempet for matservering i barnehagene og fått dette til, og det 
er vi stolt over. Vi er overbevist at veien å gå handler om å våge, teste ut og høste erfaringer. 
Kanskje kan våre nye erfaringer brukes inn mot skolen, og piloter for gratis skolemat? 
Videre inn i en ny periode vil vi fortsette arbeidet med nytenking og omorganisering av 
skoletilbudet vårt. Våre konkrete tiltak er det skrevet om i vår «Arendalsstandard» som ligger 
vedlagt.  
 
For å få til endring, er vi nødt til å tenke nytt, men med et solid faktagrunnlag i bunn, som vi 
nå har.  

 

Arendal SV: 

Vi har og vil fortsette å prioritere flere ansatte innenfor velferdstjenester, da nærmere 
bestemt oppvekst og omsorg. Vi har særlig fokus på å satse på de unge og ta vare på de eldre. 
Dette er to områder vi ikke vil sette opp mot hverandre, men prioritere like høyt. Det 
innebærer særlig en styrking av bemanningen. For barnehager og skoler sin del handler det 
ikke minst om flere pedagoger, men også andre yrkesgrupper som kan avlaste pedagogene og 
gjøre at særlig lærerne får være lærere.   
  
Arendal SV ønsker å bevare barneskolestrukturen. Barneskolene er viktige i lokalmiljøet. Det 
har vist seg at alternativet ofte er at det ved nedlegging, blir opprettet private skoler som får 
statlig støtte og kommunen trekkes i sitt rammetilskudd for hver elev som går i disse skolene. 
Dette fører til for vår del, millioner av kroner mindre til de offentlige fellesskolene. Når det 
gjelder strukturen på ungdomstrinnet, er vi villige til å se på denne, men det må være svært 
gode faglige og økonomiske argumenter for å endre denne strukturen.   
  



 

Det må også foretas en kritisk gjennomgang av ressurser til fag, læremidler og aktiviteter i 
Arendalsskolene. Her trengs det et løft.   
  
Arendal SV støtter Utdanningsforbundets forslag om et pilotprosjekt på minimum to skoler 
hvor man gjennomfører den såkalte «Dovremodellen». Den innebærer blant annet to lærere i 
klasserommet på første og andre trinn  
  
Arendal SV er også tydelige i sine innspill til KS at lærerne sin mindrelønns-utvikling de siste 
årene må rettes opp. Arendal SV kom med skarp kritikk av KS som forhandlingsmotpart og 
arbeidsgiver til lærerne under streiken i 2022. Vi vil fortsette å jobbe for en evaluering av KS 
sin rolle og måten de utøver denne på. KS har bidratt til kompetanseflukt, manglende 
rekruttering og bygd ned tilliten mellom dem og lærerne. Dette vil Arendal SV fortsette å 
jobbe med.   
  
Vi trenger å styrke både laget rundt hver enkelt elev, men også laget rundt læreren må 
styrkes i Arendalsskolene.   
  
Arendal SV vil også ha mer tid til faglig og sosial refleksjon og mindre tid til unødvendig 
dokumentasjon. Lærere som får tid til å være lærere, er en av de viktigste nøklene for å løse 
levekårsproblemene blant de unge.   

 

Arendal Sp: 

• Økt kapasiteten ved Søstrene Kjevik, alterna�v opplæring. 
• Vært mot å øke kapasiteten ved private skoler i Arendal 
• Innført mat i barnehagene 
• Tilført alle de kommunale barnehagene faste spesialpedagoger 
• For å beholde Fabakken barnehage 
• Lik åpnings�d i barnehage og SFO 
• Beholde alle barneskolene 
• Støta fri�dsklubb i distrikta 
• Fri�dsklubben på Tromøy har fåt gamle Roligheten skole 
• Innført seriøsitetsbestemmelser 
• BV har fåt økte rammer 
• Forsøkt å få leksefrie skoler som pilot.  
• Sete krav �l nedlagte offentlige bygg �l andre formål eller at pengene skal gå �lbake �l 

investering i sektoren.  

 

Arendal Krf: 

Inneværende periode har vært svært trang økonomisk set.  Det har vært og er svært mye 
fokus på helse og eldre pga den varslede «eldrebølgen» 
Men å si at det skal satses på de eldre blir feil prioritering. Vi må satse på barna og gi de eldre 
en god alderdom. 
KrF har allerede lansert mer lek i de første skoletrinnene og mulighet �l å kjøpe bøker selv om 
netbretet er kommet for å bli. 



 

PWC rapporten som ble lagt frem peker på at Arendal kommune har en for dyr skoledri� i 
forhold �l antall elever. Dete er ikke på grunn av lærertethet, men for mange skoler med for 
få elever i hver klasse. 
KrF mener derfor at vi må se på skolestrukturen for å frigjøre midler som kan brukes på rik�g 
måte. Ikke på bygg, men på lærere.   

 

Arendal H: 

Barnehage: 
• Barnehageutvalg i begynnelsen av perioden 
• At det er blitt politisk representant i de kommunale barnehagenes SU 
• Innført mat i de kommunale bhg. 
• Spesialpedagoger ut i de kommunale bhg 

 
Skole: 

• Skoleutvalg i begynnelsen av perioden 
• Innført Handlingsplan for dysleksivennlige skoler  
• At det skal jobbes fram en bærekraftig skolestruktur 
• Fokus og tiltak på inkluderende skolepraksis 
• Fokus på mobilfrie skoler 

 
Hva ønsker dere å prioritere videre? 
Barnehage: 

• Barnehageutvalg  
• At det er blitt politisk representant i de kommunale barnehagenes SU 
• Opprettholde mat av høy kvalitet i de kommunale bhg. 
• Spesialpedagoger ute i de kommunale bhg 

 
Skole: 

• Skoleutvalg  
• Følge opp Handlingsplan for dysleksivennlige skoler  
• At det skal jobbes fram en bærekraftig skolestruktur 
• Fokus og tiltak på inkluderende skolepraksis 
• Fokus på mobilfrie skoler 

 

Arendal Frp: 

De siste 4 årene har vært preget av Covid-19, det har ikke vært optimale forhold for å drive 
ordinær undervisning. I tillegg kom også lærerstreiken som førte til mange ulemper for både 
foreldre og barn. Oppsummert kan vi nok si at perioden har vært noe annerledes enn 
tidligere, men vet at svært mange lærer, elever og ansatte i barnehagene har lagt ned en 
ekstraordinær innsats i å opprettholde «normalen» så langt det har latt seg gjøre. 



 

I det videre arbeid må vi prioritere avvikshåndteringen på en mye bedre måte en i 
inneværende periode, avvik har knapt vært diskutert i politiske møter (komite) de siste 4 
årene. Vold og trusler er blitt et stort problem i grunnskolen, ikke bare i Arendal, men over 
hele landet. Dette må vi sette en stopper for. Veldig vanskelig å peke på en fasit på hvordan 
dette skal gjøres, en handlingsplan er en begynnelse men neppe særlig avgjørende. 

Det store antall elever med spesialundervisning i Arendalsskolen har vært et tema, et 
avbøtende tiltak for å få ned antall elever med behov for slik undervisning kan være å øke 
lærertettheten. Videre synes det som svært krevende for mange lærere å ha 
kontaktlæreransvar for nærmere 30 elever, vi må se på hvordan vi kan begrense dette.   

Det vil i det videre bli svært viktig å opprettholde dialog og kontakt med tillitsvalgte med 
tanke en videreutvikling av oppvekstsektoren i Arendal Kommune. Det at vi nå får 
utvalgsmodell med vedtaksmyndighet forsterker dette behovet. 

Ellers vil jeg vise til program for neste periode 

 

Arendal V: 

Allerede for flere perioder siden var det åpenbart at det burde gripes fat i skolestrukturen i 
kommunen. Dete var og er et behov som er helt nødvendig, både faglig og økonomisk. Faglig 
fordi det er stor variasjon i resultat og ressurser innad i Arendalsskolen. Og økonomisk fordi at 
en utdatert struktur bidrar �l at skolene dri�es dyrt – penger som heller kunne ha gåt �l 
pedagogiske ressurser. Det har i perioden som har gåt vært vanskelig å lø�e spørsmålet om 
skolestruktur, da flertallet i bystyret klart har vært i mot dete. Venstre inngikk også en 
posisjonsavtale hvor man ble enige om ikke å sete strukturspørsmålet på dagsorden (noe som 
var naturlig ut fra det valgresultatet som forelå). 

Venstre har sammen med resten av posisjonen vært for større kut enn det som fak�sk har 
blit tat. Det blir vanskelig å fortsat kunne re�erdiggjøre dete hvis man ikke gjør noe med 
strukturen. En satsning på eleven og læreren kan ikke gå på bekostning av f.eks. helse (hvor 
man fak�sk har en økning i pasienter/eldre, i motsetning �l skolen hvor man har nedgang i 
elevtallet). Satsningen må komme som effek�visering innad i sektoren. Penger må derfor 
flytes internt, fra bygg og administrasjon �l de pedagogiske og sosialfaglig ressursene. 

Venstre har også tat �l orde for å se på en mer enhetlig måte å drive «Arendalsskolen» på. 
Kompetanse og erfaringer som gir gode resultater på en skole må �lflyte de andre skolene. 
Dete er ikke noe vi har fåt gehør for, med én representant i bystyret. 

Ut fra det ovenforstående er det klart at Venstre i perioden som kommer vil prioritere å få en 
mer moderne og effek�v skolestruktur, sam�dig som vi også ønsker å fremme debat rundt en 
mer enhetlig pedagogisk modell for Arendalsskolen. Hvordan vi skal konkludere (primærsyn) 
på strukturspørsmålet, vil være avhengig av den utredning og saken som kommunedirektøren 
legger frem – men Venstre vil være en garan�st for å se på strukturspørsmålet med åpne og 
modige øyne. 

Her er et utdrag fra par�programmet �l Arendal Venstre 2023-2027: 

https://linkprotect.cudasvc.com/url?a=https%3a%2f%2fwww.venstre.no%2fassets%2f29072023-Arendal-Venstre-program-2023-2027-med-liste-til-kommunevalget-Endelig.pdf&c=E,1,y9760ziflC169FhmNUvDIrJ2X97wQDqwZoRyuKz0qHZxB--mIe5Xq2L7wNO1RK-hEWLHX8Dfkp7xjQh9h4bHgkdFRkegvVz190KWwDfDgGIALiFVtU9TTRfDpg,,&typo=1


 

«En god skole er en skole som tar hensyn �l at vi er forskjellige. Vårt mål er å skape en 
skole som ser alle elevene, som gir læringsglede og mo�verer �l læring. Lærere må ha et 
godt team rundt seg, ha metodefrihet og �d �l å følge opp elevene.  

Arendal Venstre vil: 

1. sikre skolen et større økonomisk handlingsrom per elev. 
2. ha en gjennomgang av skolestrukturen, med søkelys på blant annet økonomi, 

elevgrunnlag, skolestørrelse og beliggenhet. 
3. sikre en god hensiktsmessig kombinasjon av offentlig skole og friskole, 
4. ha mindre elevgrupper, spesielt på de laveste trinn i skolen, for å sikre �dlig innsats og 

grunnleggende ferdigheter 
5. utnyte mulighetene �l fleksible skoleløp på ungdomsskolenivå, med blant annet 

utplassering og arbeidspraksis 
6. øke satsning på eter- og videreutdanning for lærere �l også å gjelde andre fag, i �llegg 

�l norsk, matema�kk og engelsk 
7. gi lærere mer �d �l direkte elevkontakt og mindre �l byråkra� og rapportering 
8. styrke skolebibliotekene for å s�mulere �l leseglede og engasjement 
9. sikre lik �lgang �l digitale og analoge læremidler i skolen 
10. at skolen jobber forebyggende for å hindre frafall og skolevegring 
11. fortsete satsingen på helsesykepleiere som et lavterskel�lbud og øke barns og unges 

kunnskap om psykisk helse, seksualundervisning og livsmestring.» 

 

Arendal Rødt: 

Vi har s�lt forslag i bystyret om en bredere frams�lling av fakta og nøkkeltall som 
grunnlag for poli�ske vedtak. 
Vi har sendt interpellasjon om registrering og kompensasjon for avlyst 
spesialundervisning. 
Vi har vært med på å stemme imot utvidelse av privatskoleplasser i kommunen. 
Vi har markert oss som et par� som er opptat av skolepoli�kk og som ønsker å 
samarbeide med andre par�er som har skole som kjernesak. Dete arbeidet ønsker vi 
å videreføre i kommende periode. Det skal merkes at Rødt er par� som tør å snakke om 
skoleeiers ansvar. 

 

Arendal Konservativt: 

Vi har ikke �dligere vært en del av bystyret og kan av den grunn ikke oppsummere. Når det 
gjelder prioriteringer så vil vi ha elevene i fokus. Vi vil blant annet ha et sterkt fokus på 
kunnskap og formidling av verdiene samfunnet er tu�et på. 
  



 

2. Vi opplever at det ikke blir satset på barn og unge i dag. Hvordan vil dere satse 
på barn og unge i den kommende perioden? 

 
Arendal Ap: 

Igjen, så henviser vi til vår «Arendalsstandard» som vi har stor tro på. Dette omhandler 
skolehverdagen, men vil ha en enorm innvirkning på barns hverdag. Å åpne for piloter med 
leksefri skole, ha flere voksne til stede og flere ulike faggrupper tilstede rundt barna våre vil 
bidra til at flere vil oppleve å bli sett og føle seg trygg i sin hverdag.  

Videre satsning på fritidstilbud for alle barn og unge, ikke bare innenfor idrett. 
Gratisprinsippet skal ligge til grunn, og vi ønsker tilbud som tar i bruk hele kommunen vår, 
ikke bare sentrum. 

 

Arendal SV: 

Vi vil prioritere knallhardt oppvekst og omsorg også i neste periode. Hele kjeden knyttet til 
oppvekstsektoren må styrkes for at den enkelte elev skal få et best mulig skoletilbud og 
oppvekst. Det innebærer styrking av PPT, skolehelsetjenesten og ansette betydelig flere 
pedagoger og miljøpersonell i barnehager og i skoler. Hver barneskole i kommunen skal ha en 
sosiallærer; denne stillingen skal ikke gå på bekostningen av grunnbemanningen.   

 

Arendal Sp: 

Øke grunnbemanningen i barnehagene med eksempelvis «en på toppen». Både som �ltak for 
å øke kvaliteten og ta �dlig innsats på alvor, men også som �ltak for å redusere sykefraværet.  

Øke kompetansen på a�erd som u�ordrer i skolene, samt at de som trenger mest ikke får 
minst av ufaglært personell.  

Beholde dagens barneskolestruktur. 

Håndheve gra�sprinsippet i skolene for å redusere utenforskap med bakgrunn i familiens 
økonomiske situasjon. 

Vi ønsker å sete inn �ltak i skolen som får den enkelte elev �l å strekke seg lengst mulig for å 
realisere sit potensial, uavhengig av bakgrunn. SP ønsker å få bukt med «vente og se» 
holdningen i utdanningsforløpet men satse på �dlig innsats med konkrete og målbare �ltak i 
neste periode.  

Prøve ut leksefrie skoler.  

 

Arendal Krf: 

Krf vil opprete Barnas stasjon i samarbeid med Blå Kors. 



 

Krf vil jobbe for at �lbud om skole-/studieplass hvor de opplever mestring og arbeidsglede. 
God oppvekst er vik�g for oss, alle barn skal få den støte og hjelp de trenger hjemme, på 
skole/barnehage og på fri�den.  Bedre koordinering av de kommunale tjenestene skal 
prioriteres. 
 
 
Arendal H: 

Helsestasjonen:                                                                                                                             

Styrke skolehelsetjenesten                                                                                                          

At 2-og 4-års kontrollen i regi av helsestasjonen gjennomføres ute i barnehagene.          

Styrke helsestasjonen for ungdom                                                                                                    
Arbeide for at et lavterskeltilbud for spiseforstyrrelser (ROS) skal etableres i Arendal, i et felles 
samarbeid mellom kommune, fylke og frivillighet.    

Overordnet for barnehage og skole:  
Arendal Høyre ønsker et trygt inkluderende barnehage/skolemiljø og en barnehage/skole 
med god kvalitet og kunnskap, hvor alle barn og unge har like muligheter.  At barn og unge 
lever gode liv, er trygge og kan lese, skrive og regne når de går ut av grunnskolen.  
-Å få en helhetlig kvalitetsplan med egne standarder for barnehagene og skolene der gode 
lek/læringsvilkår, omsorg, tilpasset undervisning, gode og forutsigbare rammer og høy kvalitet 
på innhold/undervisningen står i fokus.  
 
Barnehage:  

• Styrke satsningen på spesialpedagoger ute i både kommunale og private barnehager.  
• Sette inn vikar ved fravær. 
• Bygge laget rundt barna med tverrfaglig kompetanse-styrke BTI 
• Gode og sunne måltider i de kommunale barnehagene. 
• Opprettholde økonomisk likebehandling av private/offentlige barnehager. 
• Følge opp plan for universell utforming av uteområdene til de kommunal barnehagene  
• Tilrettelegge for mer fleksibel åpningstid og ferieavvikling i utvalgte kommunale 

barnehager.  
 
Skole: 

• Styrke laget rundt rektor og avlaste rektor for administrative oppgaver slik at rektor 
kan være en synlig pedagogisk leder. 

• Styrke laget rundt barna med tverrfaglig kompetanse- styrke BTI 
• Ha høye mål for Arendalskolen om å være fremst i landet på læringsresultater og lavt 

fravær. 
• At alle undervisningstimer skal utføres av lærerpedagoger 
• Sørge for at spesialpedagogisk undervisning utføres av pedagoger med rett 

kompetanse.  
• Utvikle 2-lærersystem i barneskolen fra 1.-4. trinn for å forsterke tidlig innsats (pr. 13 

elever) 



 

• At det brukes en kombinasjon av både lese og skrivebøker og digitale hjelpemidler i 
undervisningen.  

• Innføre skjermfri skole for elever i 1. klasse 
• Sikre elevene et trygt læringsmiljø. 
• Følge opp plan for universell utforming av uteområdene til skolene. 
• Opprettholde og styrke ambulerende team, Sandum og Hovetun samt andre 

alternative læringsarenaer.  
• Støtte opp og likebehandle friskolene og den Internasjonale skolen.  
• Kompetanseheving, etter- og videreutdanning for de ulike yrkesgruppene i barnehage 

og skole.  
• Ha tydelig handlingsplaner for oppfølging av fravær som inkluderer flere fagfolk som 

for eksempel, skolehelsetjenesten og barne og ungdomspsykratri (BUP) 
• Yrkesfag som valgfag inn i ungdomskolen. 

 
SFO:  

• Styrke innholdet, ha god kvalitet og flere aktiviteter, gjerne gjennom samarbeid med 
frivilligheten. 

• Tilby et sundt og næringsrikt kosthold. 
 
Kulturskolen:  

• Gjøre tilbudet mer tilgjengelig. 
• Jobbe for å øke antall plasser.  

 
Fritid:                                                                                                                                            

• Innføre tilbud om gratis sommerskole for grunnskoleelevene. 
• Styrke fritidsklubbene, møteplasser, sommerjobber, fritidsaktiviteter, gjerne gjennom 

frivilligheten i særlig områder med høye levekårsutfordringer. 
• Gjeninnføre fritidskortet. 

 

Arendal Frp: 

Videreføre gratisprinsippet for aktiviteter i kommunens anlegg, likebehandle kommunale og 
private skoler / barnehager.  Lytte mer til barna, innføre praktiske fag / øvelser / undervisning 
i større grad som en del av det ordinære opplæringsløpet for å treffe bedre på de av barna 
som behersker praktisk arbeid bedre enn teori. 

 

Arendal V: 

Når det gjelder satsingen på barn og unge i skolen, viser vi �l svaret i punktet over. Struktur 
har vi belyst godt. Når det gjelder en pedagogisk modell, mener vi at vi må tørre å ta en slik 
debat. Vi må erkjenne at det er både ulik �lgang �l ressurser på de forskjellige skolene og at 
kvaliteten er ulik. Dete er ikke noe kri�kk av lærerstanden, men et faktum som gjelder i 
enhver kompetansetung organisasjon. Derfor er det vik�g å bygge en modell, en organisasjon, 



 

en Arendalsskole, som deler kompetanse og erfaring og som er lærende. Venstre ønsker også 
å se på hvordan vi kan få annet kompetansepersonell inn i skolen som ikke er pedagoger. 

Mye av det arbeidet som gjøres i skolehverdagen handler om sosiale forhold som læreren må 
få hjelp �l – både fordi det er ressurskrevende og fordi andre har ret kompetanse �l å ta fat i 
dete. Venstre vil også be om en sterkere oppfølging av Bedre Tverrfaglig Innsats (BTI) 
modellen. Ikke fordi vi ikke har tro på modellen, men fordi modellen (som alle modeller) 
trenger �d og oppfølging �l å implementeres. Og fordi det er ulike �lbakemeldinger fra 
rektorene på hvor godt modellen fungerer. Slik Venstre ser det, skyldes dete �lgang på 
ressurser og at modellens intensjon blir fulgt opp. 

Når det gjelder forhold utenfor skole - barns fri�d - vil Venstre være en forkjemper for å sikre 
midler �l kultur, idret og annet ideelt og frivillig arbeid generelt og �l barn og unge spesielt. 
Egenverdien på dete feltet er enormt vik�g og (sammen med skolen) seter det barn og unge 
i stand �l å finne sin mestringsarena og sit ståsted i livet. 

 Venstre vil sam�dig ikke svartmale at det ikke satses på barn og unge, på et generelt grunnlag. 
Særlig frivilligheten, kultur og idret har gode kår i Arendal og det gjøres svært mye godt 
arbeid i Arendal, med den økonomien som er �lgjengelig. Venstre har vært en av de største 
forkjemperne for dete. Nå må vi ta strukturelle grep for skolen, slik at vi kan heve kvaliteten 
yterligere også der. Vi mener at det i en kommune som Arendal, med stram økonomi, ikke kan 
forventes at vi først og fremst øker budsjetene, men tørr å ta de modige grepene for å skape 
en enda bedre skole innen den økonomiske virkeligheten vi står i. 
 

Arendal Rødt: 

Vi har programfestet bl.a å styrke lokaler fri�dsklubber, jobbe mot gra�s SFO i 1.- 
4.klasse og gra�s barnehage. Videre har vi vedtat sosialpoli�kk retet mot familier 
med lav inntekt som bl.a handler om økt sosialstønad, og bedre kommunalt 
bolig�lbud �l familier som står utenfor det ordinære boligmarkedet. Arendal 
kommune har store levekårsu�ordringer og Rødt vil fokusere på forskjeller som i stor 
grad rammer barn. Vi vil også jobbe for at det blir flere kompetente hender i 
barnehage og skole. 
 
Vi ønsker å styrke barns ret �l å bli hørt i kommunale prosesser. I saker som angår barn må 
deres syn komme tydelig fram og følge saken helt fram �l vedtak. 

 

Arendal Konservativt: 

Når det gjelder spørsmål nr. 2 så vil vi gjerne vite om dere opplever at det ikke satses på barn 
og unge generelt, eller om det er satsing på barn og unge i skolen dere mener her! 
Konserva�vt er opptat av at kommunen skal prioritere sine primæroppgaver og da må skolen 
med barn og unge komme først. Vi vil blant annet beholde mindre, lokale skoler, så flest mulig 
elever kan gå på skole nær hjemmet. 

 



 

3. Vil dere jobbe for å øke grunnbemanningen i barnehage og i skole?  
Hvorfor / hvorfor ikke? 

 
Arendal Ap: 

Ja! Jo flere øyer til å se, jo flere ører til å høre på, jo flere armer til å gi omsorg. Målet er 
selvfølgelig at alle barn skal føle seg sett og ivaretatt hver dag, og det er lettere å oppnå ved å 
være flere til å dele på den jobben. 

 

Arendal SV: 

Ja, uten tvil. Vi trenger flere ansatte lærere og miljøpersonell for å møte hvert enkelt 
barn/ungdoms behov. Bemanningsnormen i barnehagene må gjelde hele åpningstiden. og 
møte- og planleggingstid må ikke regnes som en del av denne normen. Barnehagelærere må 
få tid og bli kompensert for å kunne gjennomføre nødvendig faglig, sosial og etisk refleksjon 
og planlegging.  
  
I skolen trenger vi både flere lærere for å utøve profesjonen og gi tilstrekkelig pedagogisk 
oppfølging til hver enkelt elev. I tillegg trengs det også flere ansatte i form av helse- og 
miljøpersonell for å kunne jobbe forebyggende og sosialfaglig med det som ikke er 
undervisningsrelatert.   

 

Arendal Sp: 

Øke grunnbemanningen i barnehagene med eksempelvis «en på toppen». Både som �ltak for 
å øke kvaliteten og ta �dlig innsats på alvor, men også som �ltak for å redusere sykefraværet.  

 

Arendal Krf: 

Krf og jeg vil prioritere økt bemanning i barnehagen for å sikre en god start på livet. 
Ved å styrke bemanningen vil flere ansate være �l stede med barna større deler av dagen. 

 

Arendal H:  

Barnehagen: Høyre ønsker i første omgang å sette inn vikar ved fravær, for å sikre 
forutsigbarhet og opprettholde voksentettheten.  

Skolen: Høyre ønsker å innføre 2-lærersystem (pr.13 elever) fra 1. trinn-4.trinn for å styrke 
innsatsen i begynneropplæringen i lesing, skriving og regning samt kunne følge opp sosial 
kompetanse og et trygt godt skolemiljø, helt fra starten av. 

 



 

Arendal Frp: 

JA vi vil øke grunnbemanningen i skolen 

 

Arendal V: 

Venstre vil jobbe for å øke grunnbemanningen i barnehagen gjennom hele åpnings�den. Dete 
har vist seg å ha stor effekt på antall sykemeldinger i barnehagen, og det vil derfor være 
lønnsomt over �d. Venstre vil blant annet «sikre kvalitet i kommunale og private barnehager. 
Vi må ha nok faglig dyk�ge ansate og oppfylle pedagog -og bemanningsnormen. Vi vil også at 
foreldre sikres barnehageplass eter endt foreldrepermisjon» (fra par�programmet �l Arendal 
Venstre 2023-2027) 

Når det kommer �l skolen må en eventuell økning i grunnbemanningen komme som en følge 
av en mer effek�v struktur som frigir midler. Kommunens andre store sektor, helse og omsorg, 
har en realvekst i antall som trenger tjenester (økning i antall eldre). Før kommunen 
forhåpentlig får en bedre økonomi som følge av den veksten vi ser bl.a. knytet �l Morrow, vil 
det være helse og omsorg som først og fremst må få �lført nye midler. 

Når det er sagt, så er Venstre et skolepar� og vil all�d møte innspill rundt skole konstruk�vt, 
særlig innspill som kommer fra lærerstanden. Venstre tror dog det er vik�g å skape den beste 
poli�kken innenfor de rammene som det er realis�sk å forvente. I et slikt perspek�v vil 
Venstres standpunkt knytet �l struktur og enhetlig skolemodell være den modige poli�kk å 
fremme i en valgkamp – ikke lø�e om penger som ikke finnes. 

 

Arendal Rødt: 

Økt grunnbemanning i barnehage og skole er høyst nødvendig. Det trengs nok voksne 
med nok �d, for at det enkelte barn/den enkelte elev skal bli set og forståt u�fra sine 
behov og forutsetninger. Økt bemanning vil eter vår oppfatning gi redusert 

sykefravær, bedre arbeidsmiljø og styrke rekruteringen �l barnehage og skole. 

 

Arendal Konservativt: 

Barnehagene må oppfylle barnehagelovens krav �l grunnbemanning. Konserva�vt vil også 
jobbe for at minstenormen for lærertethet i grunnskolen oppfylles. Hvorfor?: Fordi vi ønsker 
en så god skole som mulig. 
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4. Vil dere jobbe for å øke andelen lærerutdannede lærere? Hvorfor / hvorfor 

ikke? 

Arendal Ap: 

Ja! Bare lærere er lærere. Man sender ikke en elektriker til å gjøre en rørleggers jobb. Det er 
en grunn til at det finnes en egen lærerutdanning, og vi er nødt til å styrke betydningen av 
det. Det beste for barna våre er at de er ivaretatt, og lærer hver dag av motiverte, 
kompetente lærere som opplever en verdi og tillit i samfunnet.  

 

Arendal SV: 

SV nasjonalt vil lovfeste elevers ret �l lærerutdannede lærere og vil ha en �dsplan for dete. 
Dete kravet vil vi følge opp i Arendal.  

 

Arendal Sp: 

Ja vi ønsker å øke andelen lærere med lærerutdanning som en selvfølge. Både i faste s�llinger, 
vikariater og som �mevikarer. Vi ønsker også å øke andelen kvalifiserte som gir 
spesialundervisning.  

Vi ønsker dete fordi kvalifiserte lærere gir gode skoler, og på gode skoler får hver enkelt elev 
ut sit fulle potensial. Dete gir god psykisk helse og er i �llegg samfunnstjenlig. 
Lærerutdannede lærere er avgjørende for kvaliteten og likeverdigheten i opplæringen.  

Sam�dig ser SP ny�gheten med andre yrkesgrupper inni skolehverdagen. Med det ønsker SP 
å styrke skolens handlingsrom for å kunne tenke alterna�ve læringsarenaer for alle, prak�ske 
arbeidsmetoder og bli kjent med lokale yrkesarenaer slik den nye læreplanen gir rom for.  

 

Arendal Krf: 

Krf vil jobbe for et større skolebudsjet så vikarbruken med ufaglærte ikke blir brukt som en 
innsparing av budsjetet. 

 

Arendal H: 

-Ja, da vi ønsker at all undervisning skal foretas av lærerpedagoger og spesialpedagogisk 
undervisning skal foretas av lærere med ret kompetanse. 

 



 

Arendal Frp: 

Ja vi vil arbeide for å øke denne andelen, vi tror dette bl.a vil dempe behovet for 
spesialundervisning. 

 

Arendal V: 

Igjen ja, men i tråd med de prinsipper som fremkommer over. 

 

Arendal Rødt: 

Ja. Undervisningspersonell bør være kvalifisert. Sam�dig ønsker vi flere yrkesgrupper inn i 
skolen, slik at helse-, miljø- og sosiale spørsmål, blir håndtert av personale med ret 
utdanning. 

 

Arendal Konservativt: 

Konserva�vt vil jobbe for å øke andelen lærerutdannede lærere. Det er naturlig at kommunen 
har dete som mål, men skolen kan også ha ansate lærere med annen kompetansebakgrunn, 
som skolen ikke besiter, og som kan være av stor verdi. 

 

  



 

5. Hvordan vil dere sikre elevenes ret �l �lpasset opplæring? Hvordan skal dere få 
�l dete kommende periode? 
(Opplæringsloven 1-3 sier at «Opplæringa skal �lpassast evnene og 
føresetnadene hjå den enkelte eleven») 

Arendal Ap: 

Viser til sak om inkluderende praksis og vår egen «Arendalsstandard». En omorganisering av 
undervisningen må til. Større bruk av spesialpedagogiske metoder, mer deling, mindre 
grupper, og mer praktisk undervisning er noen punkter som vil kunne bidra til å sikre at flere 
elever opplever reell tilpasset opplæring. Vår jobb som politikere er å legge til grunn tillit til 
yrkesgruppene i skole og barnehage, samt lytte til erfaringer og ønsker for at de skal kunne 
gjennomføre sin jobb på en hensiktsmessig, god måte. Det er lærerne, fagarbeiderne, 
assistenter og flere som vet best hvordan dette skal løses. Vår jobb er å lytte, og bidra til å nå 
det målet gjennom fysiske rammer. Da er det enormt viktig med en åpen dialog, med 
takhøyde.  

 

Arendal SV: 

Dette er først og fremst et ressursspørsmål, men også et spørsmål om organisering og tidlig 
innsats. Har redegjort for mye av dette under de foregående spørsmålene. 

 

Arendal Sp: 

Vi vil arbeide for å sikre elevenes ret �l �lpasset opplæring ved å øke andelen lærere med 
lærerutdanning. SP har som målse�ng å kvalifisere flere lærerutdannede med 
spesialpedagogisk kompetanse. Vi ønske å gi dem som treng mest, mest og ikke minst 
kompetanse. Tilpasset opplæring kan også sikres ved å øke lærertetheten i klasserommene. 
Man kan også sikre det ved å endre holdninger og arbeidsmetoder fordi �ltak som hjelper den 
enkelte gagner o�est alle. Man sikrer bedre �lpasset opplæring om man tenker inkludering i 
et fellesskap. Vi vil sikre elevenes ret �l �lpasset opplæring ved å ta �dlig innsats på alvor. 
Med dete mener SP at hjelpen skal gis når behovet oppstår og ikke innta en vent og se 
holdning. SP vil derfor jobbe for å øke skolenes økonomiske handlingsrom �l å gjøre 
vurderinger i tråd med elevenes ret �l �lpasset opplæring.  

 

Arendal Krf: 

Krf vil fortsat jobbe for at skolen blir �lpasset barna og ikke motsat. 
Vi vil jobbe for å øke lærertetheten gjennom og styrke skolebudsjetet, så elever som med 
spesielle behov får �ldelt �mer med lærer med kompetanse. 

 



 

Arendal H: 

Høyre ønsker å sikre dette ved å prioritere innhold i skolen, avlaste rektorer, gi lærere påfyll 
og tid til å være lærere, ha høye ambisjoner, styrke laget rundt eleven, styrke BTI og 
iverksette mange av tiltakene over. 

 

Arendal Frp: 

Få mer kunnskaper om dette, sikre retten for alle også de som er såkalt «evnerike» slik at 
skolen ikke skal oppleves kjedelig.  

Sette temaet på politisk dagsorden i oppvekstutvalget, lære mer om hvordan den enkelte 
skole jobber med dette.  

 

Arendal V: 

Venstre mener at det må setes inn et større fokus og mer ressurser på de �dligste trinnene i 
skoleløpet. Det er alt for mange elever som får �lpasset opplæring og spesialpedagogisk 
opplæring al�or sent. Ved å flyte ressursene internt i skolen, ned i småskoletrinnene vil man 
både kunne forhindre behovet for �lpasset opplæring senere, gjøre behovet mindre og �dlig 
kunne målrete midlene. Det gjelder både pedagogisk og sosial kompetanse. Dete vil være 
mulig med en bedre og mer effek�v skolestruktur. Det vil også være det området innen skolen 
som først vil bli prioritert om det skulle være mulig å �lføre friske midler �l skolesektoren. 

Utdrag fra kapitel 1 i par�programmet �l Arendal Venstre 2023-2027: 

«Arendal kommune skal utvikle gode barnehager og skoler, trygge nærmiljø, og gi barn og 
unge reelle muligheter �l å delta i fri�dsak�viteter og samfunnsliv. En god oppvekst er med  på 
å bidra �l at hver enkelt utvikler kunnskap, ferdigheter og gode holdninger for å kunne mestre 
livene sine. Livsmestring og folkehelse må bli sat på dagsorden allerede i barnehagen. Og 
selve grunnlaget - barsel og helsestasjonen – må styrkes.  

Arendal har store levekårsu�ordringer. Utdanning er nøkkelen �l å løse de u�ordringene vi har 
for å utjevne sosiale forskjeller. Skole, barnehage og SFO skal sikre mangfold, forebygge 
utenforskap og legge et godt grunnlag for å kunne fullføre hele utdanningsløpet. For å få �l 
dete trenger hele oppvekstområdet større økonomisk handlingsrom.» 

 

Arendal Rødt: 

Tilpasset opplæring er en re�ghet for alle elever, og noe av forutsetningen for en 
inkluderende skole. Det trengs større menneskelige-, økonomiske- og kompetansemessige 
ressurser for å få dete �l. Det må være en felles kommunal satsning på dete, slik at vi unngår 
forskjeller mellom skolene våre. 
Bystyret vedtok netopp at det skal jobbes videre med plan for å redusere 
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spesialundervisningen i kommunen, uten at dete er tenkt å få dri�smessige konsekvenser. 
Det anser vi som urealis�sk. 

 

Arendal Konservativt: 

Alle elever med enkeltvedtak skal ha en IOP. Skoleledelsen, på hver enkelt skole, må ta ansvar 
for at det lages gode IOPer. 
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